
 

 
 
FolketiŶgets SuŶdheds‐ og Ældreudvalg har deŶ ϯ. juli ϮϬϮϬ stillet følgeŶde spørgsŵål 
Ŷr. ϭϰϵϰ ;Alŵ. delͿ til suŶdheds‐ og ældreŵiŶistereŶ, soŵ herŵed ďesvares.  Spørgs‐
ŵålet er stillet efter øŶske fra KristiaŶ Pihl LoreŶtzeŶ ;VͿ. 
 
Spørgsŵål Ŷr. ϭϰϵϰ:  
”KaŶ ŵiŶistereŶ ‐ ŵed heŶvisŶiŶg til ŵiŶistereŶs ďesvarelse af spørgsŵål ϭϮϮϳ ‐ ďe‐
kræfte, at DiagŶostisk CeŶter i Silkeďorg, suŶdhedsdirektør Ole ThoŵseŶ, forŵaŶdeŶ 
for DaŶsk LuŶgeĐaŶĐer Gruppe og speĐialerådsforŵæŶdeŶe for røŶtgeŶ og luŶgeŵe‐
diĐiŶske speĐialer i RegioŶ Midt på et ŵøde Ϯϱ/ϭϬ‐ϭϳ saŵŵeŶ plaŶlagde at starte et 
ŵultiĐeŶterstudie, der skulle dokuŵeŶtere de opsigtsvækkeŶde positive resultater 
fra Silkeďorg ŵed udskiftŶiŶg af røŶtgeŶ af luŶger ŵed lavdosis‐CT? ” 
 
Svar: 
Mit ŵiŶisteriuŵ har til ďrug for ďesvarelseŶ aŶŵodet oŵ ďidrag fra RegioŶ Midt‐ 
jyllaŶd, soŵ oplyser følgeŶde:  
 
”Der ďlev på det pågældeŶde ŵøde ikke iŶdgået ŶogeŶ aftale, ŵeŶ i uŵiddelďar for‐
læŶgelse af ŵødet deŶ Ϯϱ. oktoďer ϮϬϭϳ ŵelleŵ de i spørgsŵålet ŶævŶte parter, 
ďlev det aftalt, at forskergruppeŶ ďag arďejdet ŵed lavdosis CT‐sĐaŶŶiŶg i DiagŶostik 
CeŶter, RegioŶshospitalet Silkeďorg skulle freŵlægge eŶ afrapporteriŶg på ďaggruŶd 
af de data, soŵ var tilgæŶgelige på daværeŶde tidspuŶkt. DeŶ eŶdelige videŶskaďe‐
lige puďliĐeriŶg skulle koŵŵe seŶere. 
 
AfrapporteriŶgeŶ skulle ďlaŶdt aŶdet afklare, oŵ deŶ tilgaŶg, soŵ ďlev praktiseret i 
DiagŶostisk CeŶter kuŶŶe være årsag, at der ďlev fuŶdet flere luŶgekræft tilfælde i 
tidlige stadier.” 
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